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OR-BRZ.0002.26.2020.AM 

 

 

PROTOKÓŁ  NR XXVI/20 

Z  XXVI SESJI  RADY  POWIATU  W  KOSZALINIE 

z dnia 24 września 2020 r.  

  

 

1. Otwarcie obrad.  

 

W siedzibie Starostwa Powiatowego w Koszalinie ul. Racławicka 13, w sali 

konferencyjnej nr 409 o godzinie 12.00 Przewodniczący Rady Zbigniew 

Tomasz Grabarek otworzył sesję słowami: „Otwieram obrady XXVI sesji 

Rady Powiatu w Koszalinie”. Ww. dodał, że sesja odbywa się 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, czyli w tzw. 

zdalnym trybie obradowania.  

 

2. Stwierdzenie kworum.  

 

W celu ustalenia kworum Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz 

Grabarek odczytał w kolejności alfabetycznej listę obecności a każdego  

z  radnych poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez wskazanie 

swojego nazwiska i dodanie „obecny/obecna”.   

Następnie Ww. stwierdził, że w obradach uczestniczy 18 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 radnych stanowi  

kworum i oznacza, że Rada posiada zdolność do podejmowania 

prawomocnych uchwał w sprawach objętych porządkiem obrad.    
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Nieobecny Radny Krzysztof Orlikowski. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik Nr 1 do protokołu.  

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Rada otrzymała porządek obrad XXVI sesji Rady Powiatu w Koszalinie 

wraz z projektami uchwał. Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, 

czy są  uwagi do proponowanego porządku obrad. 

 

 Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz w imieniu Zarządu 

Powiatu w Koszalinie zwrócił się z wnioskiem o wycofanie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie utworzenia i organizacji niestrzeżonego 

parkingu z ograniczonym nieodpłatnym czasem postoju przy Starostwie 

Powiatowym w Koszalinie. Ww. dodał, że w tej sprawie będą jeszcze 

prowadzone rozmowy i uzgodnienia w kwestii płatności, jak również 

współpracy z innymi podmiotami, które mają obowiązek i mają miejsce 

również na parkingach wokół obiektu, np. filia Urzędu Wojewódzkiego  

w Koszalinie.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że na 

podstawie § 18 Statutu Powiatu Koszalińskiego Rada może wprowadzić 

zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu Rady. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek Starosty Koszalińskiego o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie utworzenia i organizacji niestrzeżonego parkingu 

z ograniczonym nieodpłatnym czasem postoju przy Starostwie 

Powiatowym w Koszalinie. 
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Dotychczas nieobecny Radny Krzysztof Orlikowski przystąpił do zdalnego 

trybu obradowania Rady Powiatu w Koszalinie. Rada obraduje w pełnym 

składzie, tj. 19 radnych. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0 

 

Rada Powiatu w Koszalinie zmieniła porządek obrad. Po zmianach 

porządek obrad przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

24 czerwca 2020 r.   

5. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

16 lipca 2020 r.    

6. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

19 sierpnia 2020 r.   

7. Sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie między 

sesjami. 

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

wykonania Zarządowi z  XXIII sesji. 

9. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

wykonania Zarządowi z  XXIV sesji. 
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10. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

wykonania Zarządowi z  XXV sesji. 

11. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Koszalińskiego 

za I półrocze 2020 r.  

12. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Koszalińskiego na lata 2020 – 2028, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć w I półroczu 2020 r.  

13. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowej instytucji kultury – Samorządowego Centrum Kultury  

w Sarbinowie za I półrocze 2020 r.  

14. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Koszalinie  

z realizacji rocznego planu kontroli za I półrocze 2020. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawicieli Rady 

Powiatu w Koszalinie do Powiatowej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Koszalinie.   

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych  

i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na ich realizację na rok 2020. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji  

w 2019 r. Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Koszalińskim na lata 2016 – 2024. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Polanów zadania 

zarządzania drogami powiatowymi Nr 3546Z, 3550Z, 3559Z, 3570Z  

i 3573Z w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni  

i likwidacji śliskości.   

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Bobolice zadania 

zarządzania drogami powiatowymi Nr 3502Z, 3536Z, 3571Z, 3580Z  
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i 3581Z w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni  

i likwidacji śliskości.      

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Będzino zadania 

zarządzania drogami powiatowymi nr: 3327Z, 3505Z, 3506Z, 3509Z, 

3514Z i 3525Z w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni  

i likwidacji śliskości.   

21. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Mielno zadania 

zarządzania drogami powiatowymi Nr 3504Z, 3506Z i 3509Z w zakresie 

utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości.   

22. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Manowo zadania 

zarządzania drogami powiatowymi Nr 3531Z, 3537Z, 3561Z i 3562Z   

w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości.   

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2020 r. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 

2020 – 2028.  

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Przemyskiemu.   

26. Zapytania i interpelacje radnych. 

27. Sprawy organizacyjne. 

28. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

29. Wnioski i oświadczenia radnych. 

30. Zamknięcie obrad. 

            

4. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

24 czerwca 2020 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

protokół z XXIII sesji był przesłany radnym w materiałach na sesję. 
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Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są uwagi do 

protokołu? Rada nie wniosła uwag.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego. 

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wynik głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Protokół Nr XXIII/20 z XXIII sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia   

24 czerwca 2020 r. został przyjęty przez Radę jednogłośnie.  

Wynik głosowania stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.  

 

5. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Powiatu w Koszalinie  

z dnia 16 lipca 2020 r.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do protokołu.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego. 

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wynik głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 
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wstrzymało się – 0. 

Protokół Nr XXIV/20 z XXIV sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia   

16 lipca 2020 r. został przyjęty przez Radę jednogłośnie.  

Wynik głosowania stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

6. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Powiatu w Koszalinie  

z dnia 19 sierpnia 2020 r.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do protokołu.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego. 

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wynik głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Protokół Nr XXV/20 z XXV sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia   

19 sierpnia 2020 r. został przyjęty przez Radę jednogłośnie.  

Wynik głosowania stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

  

7. Sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie między 

sesjami. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję Rada 

otrzymała sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie między 

sesjami. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi lub pytania do 

sprawozdania?  

 

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację na temat inwestycji 

realizowanych w Domu Pomocy Społecznej w Mielnie. Ww. dodał, że  

Zarząd podjął decyzję w sprawie likwidacji barier. Radny poprosił  

o wyjaśnienie co to jest za wniosek i jakie będzie finansowanie? 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz wyjaśnił, że „Jeśli 

chodzi o kwestie Domu Pomocy Społecznej w Mielnie, to w naszym 

porozumieniu wykonany jest projekt techniczny na kwotę ponad  

2.400.000 zł. W tym również jest likwidacja barier architektonicznych, jak 

również jest dość szeroki zakres wykonania np. zagospodarowania parku 

i całego otoczenia. Powiat jest przed ewentualnymi decyzjami w tej 

kwestii. Natomiast jeżeli chodzi o bariery architektoniczne to jesteśmy 

zdania, że można podać tylko te części do ewentualnego dofinansowania 

ze strony Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. Na taki ewentualny wybór  z całości programu, tego 

projektu jest zgoda Zarządu. Natomiast jeżeli chodzi o wykonanie tego 

wszystkiego, to należy mieć na uwadze, że mamy program związany  

z partnerstwem publiczno – prywatnym, więc decyzje w tej kwestii muszą  

być wyważone w przypadku wykonywania aż takiego dużego zakresu prac 

w Domu Pomocy Społecznej w Mielnie, albowiem po ewentualnej 

weryfikacji, uzgodnieniach będzie jasność na które domy pomocy 

społecznej będziemy patrzeć jako na rozwojowe, a na które niestety nie.   

Jeżeli chodzi o same bariery, to należy je likwidować, wobec powyższego 

z całego projektu wyszczególnione są te części, które te bariery likwidują. 
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Radny Marek Paweł Gil: „Oznacza to, że kwota 2.400.000 zł dotyczy 

całego projektu?” 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz wyjaśnił, że tak.  

 

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację jaki będzie poziom 

dofinansowania ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych? 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że 

może to być 50%, ale może też być to kwota 300.000 zł lub 400.000 zł. 

Na dziś nie potrafi tego dokładnie określić. 

 

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski nadmienił, że na posiedzeniu Zarządu 

w dniu 1 lipca 2020 r. była mowa o podniesieniu dofinansowania  

urządzenia parkingu przy Starostwie. Ww. poprosił o informację, czy 

kwota 15.000 zł, to jedyna kwota, czy realizacja tego zadania będzie 

kosztowała więcej?      

  

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że 

całość zadania to kwota ponad 120.000 zł. To było podniesienie do kwoty 

zagwarantowanej w budżecie. Po przetargu ta kwota jest większa  

o 15.000 zł. Więcej na ten temat może powiedzieć Pani Skarbnik.  

   

Rada Powiatu w Koszalinie przyjęła sprawozdanie Starosty  

z działania Zarządu w okresie między sesjami. Ww. sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 
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8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych 

do wykonania Zarządowi z XXIII sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z XXIII 

sesji. Ww.  sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

9. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych 

do wykonania Zarządowi z XXIV sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z XXIV 

sesji. Ww.  sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

  

10. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady 

powierzonych do wykonania Zarządowi z XXV sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z XXV 

sesji. Ww.  sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

11. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 

Koszalińskiego za I półrocze 2020 r.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach radni otrzymali 

informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Koszalińskiego za 
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I półrocze 2020 r., jak również, że pozytywną opinię w przedmiotowej 

sprawie wydały wszystkie Komisje stałe Rady Powiatu.    

Rada Powiatu w  Koszalinie bez uwag przyjęła informację o przebiegu 

wykonania budżetu Powiatu Koszalińskiego za I półrocze 2020 r.  

Ww. informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

12. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2020 – 2028, w tym  

o przebiegu realizacji przedsięwzięć w I półroczu 2020 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

wszystkie stałe Komisje Rady Powiatu wydały pozytywną opinię do 

informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Koszalińskiego na lata 2020 – 2028, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć w I półroczu 2020 r.    

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła informację o kształtowaniu 

się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 

2020 – 2028, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć w I półroczu  

2020 r. Ww. informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

13. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowej instytucji kultury – Samorządowego Centrum 

Kultury w Sarbinowie za I półrocze 2020 r.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że pozytywną opinię do informacji  

o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji 



12 

 

kultury – Samorządowego Centrum Kultury w Sarbinowie za I półrocze 

2020 r. wydała Komisja Rewizyjna oraz Komisja ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa.  Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem czy 

są uwagi lub zapytania do informacji? 

 

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski poprosił o informację jak pandemia 

wpłynęła na Centrum i jego finanse?  Jakie straty w związku z tym poniosło 

Centrum? 

 

Dyrektor Samorządowego Centrum Kultury w Sarbinowie Tomasz 

Hermanowicz poinformował, że straty są dosyć znaczne i dalej trwają. 

Centrum ma ograniczone pole działania a co się z tym wiąże ograniczone 

możliwości uzyskania przychodu poprzez zamknięcie placówki na kilka 

miesięcy. Na trudną sytuację finansową wpłynęła również konieczność 

obsługi kwarantanny.  Ww. dodał, że uzyskany przychód w wysokości 

1800 zł mówi sam za siebie, a rok bieżący uważa za stracony.   

 

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację jaką rolę będzie pełniło 

Centrum w najbliższym okresie? 

 

 

Dyrektor Samorządowego Centrum Kultury w Sarbinowie Tomasz 

Hermanowicz  poinformował, że przez cały czas Centrum jest w gotowości  

przyjęcia osób do odbycia ewentualnej kwarantanny w liczbie do 50 osób.  

 

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację kto ma być w kwarantannie, 

czy ratownicy medyczni, czy może inne osoby? 
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Dyrektor Samorządowego Centrum Kultury w Sarbinowie Tomasz 

Hermanowicz wyjaśnił, że  Centrum jest zobowiązane do przygotowania, 

od 14 września br., miejsc pobytu kwarantanny dla ratowników 

medycznych przyjmowanych poprzednio, jak i innych osób.  Ww. dodał, 

że na chwilę obecną w tej sprawie są wyjaśniane kwestie prawne, na 

poziomie  województwo – powiat i ma nadzieję, że zostaną podjęte 

konstruktywne decyzje, albowiem działalność Centrum na bazie 

noclegowej, z której są główne przychody, ograniczona jest do zera. 

Obecnie Centrum skupia się na ofertach wyjazdowych, głównie chodzi tu 

o szkoły. W tej sprawie Centrum nawiązuje kontakty z dyrektorami szkół, 

by dostosować się do obecnych trendów i panującej sytuacji,  

by odrobić straty z 2020 r.  

 

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację, czy Centrum otrzymuje od 

wojewody jakieś środki finansowe z tytułu gotowości do przyjęcia osób na 

kwarantannę?  

 

Dyrektor Samorządowego Centrum Kultury w Sarbinowie Tomasz 

Hermanowicz poinformował, że na ten moment Centrum opiera się na 

własnym budżecie. Dodał, że z tego co się orientuje, to za przyjęcie osoby 

na kwarantannę województwo pokrywa koszty w wysokości 125 zł za 

osobę za dobę. Jest to jednak kwota niewystarczająca, albowiem koszty 

wyżywienia wynoszą w granicach 50 zł za osobę. Do tego dochodzą 

wysokie koszty obsługi. Ogólna kwota to ok. 900 zł za gotowość do 

przyjęcia za dobę.  Tak więc koszty, które refunduje wojewoda lub będzie 

refundował, w żaden sposób nie pokrywają się z kosztami ponoszonymi 

przez Centrum.      
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Radny Marek Paweł Gil stwierdził, że w takim razie oznacza to, że środki 

finansowe Centrum otrzymuje tylko w momencie kiedy ktoś zostanie 

skierowany do placówki. 

 

Dyrektor Samorządowego Centrum Kultury w Sarbinowie Tomasz 

Hermanowicz poinformował, że zgodnie z ustawą oraz pismem Wojewody 

refundacja następuje w chwili przyjęcia osób na kwarantannę.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie przyjęła informację o przebiegu wykonania 

planu finansowego samorządowej instytucji kultury – Samorządowego 

Centrum Kultury w Sarbinowie za I półrocze 2020 r. Ww. informacja 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

14. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Koszalinie  

z realizacji rocznego planu kontroli za I półrocze 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że na podstawie § 40 ust. 7 Statutu 

Powiatu Komisja Rewizyjna Rady Powiatu w Koszalinie przedłożyła 

Radzie sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli za I półrocze 

2020 r.    

Rada Powiatu, bez uwag, przyjęła sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Koszalinie z realizacji rocznego planu kontroli za I półrocze 

2020 r.  

Ww. sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawicieli Rady 

Powiatu w Koszalinie do Powiatowej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Koszalinie.   

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

zgodnie z :  

1) art. 41f ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego składa się  

z przedstawicieli organu stanowiącego powiatu, organu 

wykonawczego oraz przedstawicieli organizacji pozarządowych  

i podmiotów wymienionych w  ww. ustawie; 

2) uchwałą, którą Rada Powiatu podjęła w dniu 16 lipca 2020 r.  

w sprawie określenia trybu powołania członków oraz organizacji  

i trybu działania Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego  

w Koszalinie, Rada wskazuje dwóch przedstawicieli do Powiatowej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego w Koszalinie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do wyboru dwóch 

przedstawicieli Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego  

w Koszalinie i poprosił o zgłaszanie kandydatów. Przed zgłoszeniem 

kandydatów Ww. przypomniał, że zgłoszony kandydat winien wyrazić 

zgodę na kandydowanie.  

 

Radny Marek Paweł Gil, w imieniu Klubu Radnych „Koalicja Obywatelska”,  

zgłosił Radnego Wiesława Andrzeja Lebiodę.   

 

Radny Ryszard Jan Sobczyński, w imieniu Klubu Radnych  „Prawo  

i Sprawiedliwość” zgłosił Radną Halinę Zofię Sztreja.  
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Radni wyrazili zgodę na kandydowanie do składu Powiatowej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego w Koszalinie.  

Innych kandydatur do składu Powiatowej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Koszalinie nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady 

Zbigniew Tomasz Grabarek zamknął listę kandydatów.  

WW.  zaproponował, by zgłoszone kandydatury przegłosować blokiem. 

Dodał też, że w przypadku zgłoszenia sprzeciwu każdą kandydaturę 

podda pod głosowanie osobno.  

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła sprzeciwu wobec takiego sposobu 

głosowania. Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek 

poinformował radnych, że głosowanie odbędzie się w ten sposób, że po 

odczytaniu nazwiska z listy należy podać informację, czy są za wyborem 

zgłoszonych kandydatur, czy są przeciw lub wstrzymują się od głosu. 

Następnie rozpoczął procedurę głosowania jawnego imiennego:      

Wyniki głosowania:  

 W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 18 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 1 

Przewodniczący Rady stwierdził wybór 2 przedstawicieli do Powiatowej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego  Koszalinie.  Następnie  do 

przeprowadził procedurę głosowania nad  projektem uchwały w sprawie 

wskazania przedstawicieli Rady Powiatu w Koszalinie do Powiatowej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego w Koszalinie.  
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Radca Prawny Maciej Flens poinformował Przewodniczącego Rady, że  

zgodnie ze stanowiskiem Wojewody osoby wybierane winny wstrzymać 

się od głosu, a tego nie uczyniły. W jego ocenie w tej sytuacji  

Przewodniczący Rady winien przeprowadzić reasumpcję głosowania.    

Przewodniczący Rady przeprowadził reasumpcję głosowania nad 

projektem ww. uchwały. 

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 17 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 2 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/192/20 w sprawie  

wskazania przedstawicieli Rady Powiatu w Koszalinie do Powiatowej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego w Koszalinie.   

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

  

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na ich 

realizację na rok 2020. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Budżetu oraz Komisja ds. Społecznych wydała pozytywną 

opinię do projektu uchwały. 
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Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały.   

 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego.  

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 0 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/193/20    

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych na ich realizację na rok 2020.  

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji w 2019 r. Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Powiecie Koszalińskim na lata 2016 – 2024. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Społecznych wydała 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego.  
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Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 0 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/194/20 w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z realizacji w 2019 r. Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Powiecie Koszalińskim na lata 2016 – 2024. 

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Polanów 

zadania zarządzania drogami powiatowymi Nr 3546Z, 3550Z, 

3559Z, 3570Z i 3573Z w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji 

zieleni i likwidacji śliskości.   

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa  wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski zwrócił się z pytaniem, czy będzie 

możliwe poznanie treści porozumienia, które będzie obowiązywało   

pomiędzy powiatem a gminą? Czy porozumienie będzie takie jak 

poprzednio? 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz wyjaśnił, że ramy 

umowy są podobne do poprzedniej. Natomiast weryfikacja nastąpi  
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w kwestii rozliczeń, albowiem są wnioski gmin, które nie chcą przyjąć 

dotychczasowych stawek. Te kwestie będą rozważane później.  

 

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację, czy po przekazaniu dróg,  

w związku z decyzją Zarządu i Rady Powiatu, będą weryfikowane zadania 

o przekazane kilometry? 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz wyjaśnił, że 

oczywiście kwestia ta będzie weryfikowana i rozliczana zgodnie z nowymi 

długościami nowych chodników, albowiem każdego roku budowane są 

nowe. W miejsce tych, które odejdą wchodzą następne kilometry nowych 

chodników. Stąd też koszty, jak i środki przekazywane na wykonanie prac  

są podobne, mimo, że np. w Polanowie czy Mielnie nastąpiła zmiana 

chodników. WW. dodał, że do końca 2020 r. wszystko znajduje się  

w powiecie. Natomiast z dniem 1 stycznia 2021 r., zgodnie z uchwałami 

Rady, przechodzi w zarząd gminy.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 0 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/195/20 w sprawie  

przekazania Gminie Polanów zadania zarządzania drogami powiatowymi 

Nr 3546Z, 3550Z, 3559Z, 3570Z i 3573Z w zakresie utrzymania czystości, 

pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości.  



21 

 

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Bobolice 

zadania zarządzania drogami powiatowymi Nr 3502Z, 3536Z, 

3571Z, 3580Z i 3581Z w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji 

zieleni i likwidacji śliskości.      

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Infrastruktury, Rozwoju i Rolnictwa  wydała pozytywną opinię 

do projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego.  

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 0 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/196/20 w sprawie 

przekazania Gminie Bobolice zadania zarządzania drogami powiatowymi 

Nr 3502Z, 3536Z, 3571Z, 3580Z i 3581Z w zakresie utrzymania czystości, 

pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości.  

 

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Będzino 

zadania zarządzania drogami powiatowymi nr: 3327Z, 3505Z, 

3506Z, 3509Z, 3514Z i 3525Z w zakresie utrzymania czystości, 

pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości.   

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Infrastruktury, Rozwoju i Rolnictwa  wydała pozytywną opinię 

do projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego.  

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 0 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/197/20 w sprawie  

przekazania Gminie Będzino zadania zarządzania drogami powiatowymi 

nr: 3327Z, 3505Z, 3506Z, 3509Z, 3514Z i 3525Z w zakresie utrzymania 

czystości, pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości.  

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Mielno 

zadania zarządzania drogami powiatowymi Nr 3504Z, 3506Z  
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i 3509Z w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni  

i likwidacji śliskości.   

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Infrastruktury, Rozwoju i Rolnictwa  wydała pozytywną opinię 

do projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego.  

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 0 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/198/20 w sprawie  

przekazania Gminie Mielno zadania zarządzania drogami powiatowymi  

Nr 3504Z, 3506Z i 3509Z w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji 

zieleni i likwidacji śliskości.  

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Manowo 

zadania zarządzania drogami powiatowymi Nr 3531Z, 3537Z, 

3561Z i 3562Z   w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni 

i likwidacji śliskości.   



24 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Infrastruktury, Rozwoju i Rolnictwa  wydała pozytywną opinię 

do projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego.  

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0,- „wstrzymuję się” – 0 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/199/20 w sprawie  

przekazania Gminie Manowo zadania zarządzania drogami powiatowymi 

Nr 3531Z, 3537Z, 3561Z i 3562Z w zakresie utrzymania czystości, 

pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości.  

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu. 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 

2020 rok. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Budżetu wydała 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 
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Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz w imieniu Zarządu 

zgłosił konieczność wniesienie autopoprawki a o przedstawienie w tej 

kwestii szczegółowych informacji poprosił Skarbnika Powiatu.  

 

Skarbnik Powiatu Agnieszka Kowalska poinformowała, że autopoprawka 

została wniesiona, albowiem Powiatowy Zarząd Dróg w Koszalinie 

poinformował Zarząd Powiatu o złożonych ofertach na zadanie „Mścice – 

Dobiesławiec”. Ww. dodała, że: 

1) Powiat mieści się w ogólnym limicie, albowiem na tę drogę miał 

zaplanowane środki w wysokości ok.  4.300.000 zł; 

2) w postępowaniu przetargowym wyszła kwota ok. 3.600.000 zł, ale 

jest rozbieżność w latach; 

3) Na realizację tej inwestycji w roku 2020 zaplanowano kwotę 

2.300.000 zł a pozostała kwota była zaplanowana na 2021 r.; 

4) w postępowaniu przetargowym wykonawca zaproponował, że za 

prace wykonane w roku 2020 należne wynagrodzenie wyniesie 

1.300.000 zł a w roku 2021 ok. 2.300.000 zł; 

5) wobec powyższego należy dokonać tzw. przeniesienia wydatków  

z roku bieżącego na rok przyszły. 

 

Radny Marek Paweł Gil poprosił o wskazanie jak został ustalony udział 

finansowy poszczególnych podmiotów, tj. gminy, powiatu  i jakie będzie 

dofinansowanie? 

Skarbnik Powiatu Agnieszka Kowalska poinformowała, że: 

1) od Wojewody, tak wynika z listy rankingowej, Powiat otrzymał 

930.000 zł. Natomiast udział w pozostałej kwocie to 50% Gmina 

Będzino i 50% Powiat; 
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2) była zaplanowana kwota ok. 1.600.000 zł, a po przetargu to kwota po 

ok. 1.300.000 zł dla powiatu i gminy; 

3) w dniu wczorajszym wpłynęła informacja od Wojewody, że zostało 

zwiększone dofinansowanie na realizację tej drogi; 

4) możliwe do otrzymania dofinansowanie to 50% z kosztów 

kwalifikowanych, czyli dofinansowanie od Wojewody wyniesie 

1.900.000 zł, natomiast kolejne 1.900.000 zł zostanie podzielone po 

50% pomiędzy gminę i powiat. Te zmiany zostaną wprowadzone na 

sesji październikowej.  

 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania nad projektem 

uchwały zmienionym w drodze autopoprawki.   

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 0 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/200/20 w sprawie 

zmian w budżecie Powiatu na 2020 rok.   

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu. 
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24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Koszalińskiego na lata 2020 - 2028. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Budżetu zaopiniowała pozytywnie ten projekt uchwały.  

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz zgłosił 

autopoprawkę w związku ze zmianą omawianą przy projekcie uchwały  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2020 r.  

 

Radny Marek Paweł Gil zgłosił wniosek o dopisanie do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, jako zadanie, dokończenie drogi w Sarbinowie. 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz stwierdził, że 

„Wszystko jest możliwe, jeżeli chodzi o dokończenie różnego rodzaju 

dróg. Po dyskusjach na otwartym posiedzeniu Zarządu, w ubiegłym 

miesiącu, jak i we wrześniu, postanowiono przyjąć taki projekt. Jeśli chodzi 

o Mielno, to oczekiwana jest w tym względzie również współpraca  

z gminami, której w przypadku gminy Mielno nie ma. W każdej chwili 

możliwe jest dokonanie zmiany, ale niestety obecnie takiej zmiany,  

w imieniu Zarządu, wprowadzić nie zamierzam.”. 

 

Radca Prawny Maciej Flens poinformował, że wniosek Radnego Gila 

potraktowałby jako wniosek formalny, albowiem jest to prognoza, do której 

radny zgłosił poprawkę. Wniosek należy poddać głosowaniu. Ponadto 

WW. dodał, że wniosek Radnego jest mało skonkretyzowany. Prognoza 

składa się z wielu elementów: tabel, określonych pozycji, wartości. We 
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wniosku Radnego nie ma tych wszystkich elementów. Jest jedynie wola, 

by wprowadzić poprawkę.  

 

Radny Marek Paweł Gil dodał, że chodzi o to, by dopisać zadanie.  

 

Radca Prawny Maciej Flens stwierdził, że gdyby większość zagłosowała 

„za”, to należałoby projekt uchwały zdjąć z porządku obrad. Zarząd byłby 

zobowiązany do wprowadzenia określonej zmiany do projektu uchwały.      

 

Radny Marek Paweł Gil zweryfikował zgłoszony wniosek. WW. 

poinformował, że wycofuje swój wniosek, by uniknąć niepotrzebnego 

zamieszania. Natomiast zaapelował do Zarządu Powiatu, by przygotował 

stosowny wniosek do kolejnej sesji.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania nad projektem 

uchwały zmienionym w drodze autopoprawki.   

 

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 0 
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Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/201/20 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2020 - 2028.  

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu. 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Przemyskiemu.   

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Budżetu zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania jawnego 

imiennego.  

Wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

- „za” – 19 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymuję się” – 0 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXVI/202/20 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przemyskiemu.  

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 
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26. Zapytania i interpelacje radnych. 

  

Radny Marek Paweł Gil zgłosił zapytanie: 

1) jakie drogi są realizowane w roku bieżącym oraz jakie w tym zakresie 

plany ma Zarząd Powiatu na rok 2021; 

2) jaki jest poziom dofinansowania dróg, które są realizowane w relacji 

powiat, gmina, wojewoda; 

3) jaka jest procedura dopisywania do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej inwestycji drogowych. Czy odbywa się to na podstawie 

analizy Zarządu Powiatu, Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie, 

wniosku gmin czy są to decyzje wspólne? 

 

Radny Henryk Kuriata wniósł interpelację dotyczącą funkcjonowania 

lotniska w Zegrzu Pomorskim. WW. zwrócił się z prośbą o pomoc 

organizacyjną i instytucjonalną Starosty, we współpracy z Prezydentem 

Miasta Koszalina, w utrzymaniu w rejestrze centralnym statusu lotniska 

Zegrze Pomorskie. Dodał też, że lotnisko ma bardzo duże znaczenie dla 

rozwoju miasta, powiatu i regionu oraz, że bez lotniska nie będzie mogło 

działać również Lotnicze Pogotowie Ratunkowe.  

  

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski zgłosił zapytanie dotyczące: 

1) zasad korzystania przez radnych z nowej organizacji parkingu przy 

Starostwie Powiatowym w Koszalinie; 

2) możliwości zapewnienia szybszej obsługi interesantów w zakresie 

rejestracji pojazdów. 
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27. Sprawy organizacyjne.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że: 

1.  W materiałach na sesję radni otrzymali sprawozdanie   

z działań podejmowanych na terenie Nadzoru Wodnego  

w Koszalinie, Kołobrzegu, Szczecinku, Miastku, Sławnie, oraz 

Białogardzie obejmującym powiat koszaliński. Obowiązek 

przedłożenia Radzie przez kierownika nadzoru wodnego 

przedmiotowych sprawozdań wynika z treści art. 250 ust. 10 i 11 

ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. prawo wodne. WW. dodał, że 

przedmiotowe sprawozdania skierował do Komisji Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa.   

2. W dniu  13 sierpnia 2020 r. do Rady Powiatu  wpłynęła skarga na 

działalność Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie. 

Postępowanie wyjaśniające w tej sprawie prowadziła Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji. Wskutek działań Komisji i Powiatowego 

Zarządu Dróg w Koszalinie Skarżąca w dniu 27 sierpnia 2020 r. 

wycofała  skargę, albowiem jej roszczenia zostały zaspokojone.  

WW. dodał, że treść skargi oraz rezygnacja Skarżącej dostępna jest 

Biurze Rady i Zarządu Powiatu. 

 

3. W dniu 17 sierpnia 2020 r. do Rady Powiatu i Starosty 

Koszalińskiego wpłynęło pismo Aeroklubu Ziemi Koszalińskiej  

i Aeroklubu Koszalińskiego z prośbą o umożliwienie kontynuowania 

lotniczej działalności statutowej na lotnisku wojskowym w Zegrzu 

Pomorskim. WW. dodał, że treść pisma i odpowiedź na nie dostępna 

jest Biurze Rady i Zarządu Powiatu. 
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4. W dniu 19 sierpnia 2020 r. do wiadomości Rady Powiatu  

w Koszalinie wpłynęło pismo Sołectwa Gąski kierowane do Starosty 

Koszalińskiego w sprawie wykonania odcinka drogi powiatowej na 

odcinku od mostu na rzece Czerwonej w miejscowości Dworek do 

ulicy Fatimskiej w miejscowości Gąski. WW. dodał, że treść pisma 

i odpowiedź Starosty dostępna jest Biurze Rady i Zarządu Powiatu. 

 

5. W dniu 26 sierpnia 2020 r. wpłynęło pismo Związku Celowego 

Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego przekazujące do  

rozpatrzenia w trybie art. 67a ustawy o samorządzie powiatowym 

uchwałę Zgromadzenia Związku Celowego Powiatów Województwa  

Zachodniopomorskiego z dnia 28 lipca 2020 r. w sprawie dokonania 

zmiany w Statucie Związku Celowego Powiatów Województwa 

Zachodniopomorskiego. Art. 67a ustawy o samorządzie 

powiatowym stanowi, że rada powiatu może, w formie uchwały, 

wnieść sprzeciw w stosunku do uchwały zmieniającej statut związku 

w terminie 30 dni od dnia doręczenia tej uchwały. Wniesienie 

sprzeciwu wstrzymuje wykonanie uchwały zmieniającej statut 

związku. WW. dodał, że w tej sprawie zasięgnął opinii Geodety 

Powiatowego, który nie wniósł zastrzeżeń do zapisów 

przedmiotowej uchwały, jak również, że treść uchwały i opinia 

Geodety Powiatowego dostępna jest Biurze Rady i Zarządu 

Powiatu. 

 

6. Następna sesja, zgodnie z planem pracy Rady, planowana jest na 

październik.   
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28. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz odniósł się do: 

1. Zapytania Radnego Dariusza Kalinowskiego dotyczącego: 

1) parkingu informując, że jest za tym, by radni i członkowie Zarządu 

przyjeżdżając na sesję czy posiedzenie Zarządu mogli korzystać  

z  parkingu bez żadnych opłat; 

2) rejestracji pojazdów informując, że:   

 praca Wydziału Komunikacji i Dróg, jak i całego Urzędu winna 

odbywać się jak dotychczas z uwagi na zagrożenie 

koronawirusem;  

 podejmowane są działania udoskonalające obsługę 

interesantów. Obecnie stworzony jest osobny punkt, przy 

wejściu, do wyłącznej obsługi przez Wydział Komunikacji i Dróg; 

 uważa, iż Wydział Komunikacji i Dróg działa dobrze, jest w pełnej 

obsadzie; 

 wszystkie punkty związane z możliwością rejestrowania są w tej 

chwili zajęte. Jest taki przerób i więcej na dzisiaj nie da się zrobić;  

 jeżeli wystąpi możliwość, to podjęte zostaną próby stworzenia 

dodatkowego stanowiska, ale wiąże się to ze stworzeniem całej 

bazy komunikacyjnej i połączeń internetowych. 

Ponadto Starosta dodał, że w jego ocenie, w tej kwestii nie jest aż tak źle. 

Zwrócił się z prośbą do radnych, by przekazywali sygnały  

o ewentualnym pogorszeniu obsługi.   

2. Interpelacji Radnego Henryka Kuriaty dotyczącej lotniska  

w Zegrzu Pomorskim informując, że rozwiązanie umowy było wspólną 

decyzją Zarządu i Rady. Wynikało to z zapisu związanego z przekazaniem 
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lotniska Powiatowi Koszalińskiemu. Nieruchomość była przekazana  

z określonym czasem. „Z tego co pamiętam był to okres trzyletni na 

utworzenie lotniska Port Lotniczy w Koszalinie. Ponieważ (…), port lotniczy 

jako stowarzyszenie zostało wykreślone z rejestru, to również uważam, że 

nie było sensu i absolutnie niemożliwe i trzeba było wykonać te zapisy, 

które były w akcie notarialnym, o rezygnacji z całego obiektu, jeśli chodzi  

o lotnisko w Zegrzu Pomorskim. I taka decyzja została podjęta przez 

Wojewodę, a wcześniej przez Radę Powiatu. Praktycznie jest ona nie do 

odwołania. Natomiast w tej chwili są głosy, żeby to można było utrzymać. 

(…). Sądzę, że Rada Powiatu winna wspierać tego typu inicjatywy.  

W imieniu Rady Powiatu, jak również i Zarządu ostatnio wspólnie z Panem 

Prezydentem Jedlińskim, podpisałem taki wniosek, jak gdyby petycję  

w sprawie utrzymania status quo, licząc na to, że decyzja Agencji Mienia, 

Ministerstwa Obrony, jak również i Pana Wojewody będą pozytywne w tej 

kwestii. Nie wyobrażam sobie, że można by było doprowadzić do tego, 

żeby nie było np. Lotniczego Pogotowia Ratunkowego. Według mnie 

byłoby to nienormalne. Takie wnioski, wspólnie z Panem Prezydentem 

napisaliśmy i czekam na jakąś odpowiedź. Również jeśli chodzi  

o możliwość, w przyszłości gdyby był taki wniosek w sprawie przejęcia, to 

uważam, że ryzyko jest możliwe, ale oczywiście w pewnym zakresie. (…). 

Można było odczytać z ust jednego z parlamentarzystów, że Powiat może 

poprosić znowu o przejęcie tego tematu. Absolutnie nie jestem przeciwny, 

natomiast jestem za, aby można było przekazać to w imieniu Powiatu, w 

przyszłości, pod bezpośredni zarząd tych podmiotów, które tam działają. 

Nie jestem zamknięty na ten temat. Jak najbardziej Panie Radny Kuriata 

będziemy tę sprawę pilotować. Ale jestem raczej za tym, żeby nie 

przejmować tego w dotychczasowej formie, jak to było.”.           
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Na zapytanie Radego Marka Pawła Gila w kwestii dopisywania inwestycji 

drogowych do Wieloletniej Prognozy Finansowej Starosta Koszaliński 

poinformował, że: „Jest to normalna praca Zarządu, jak również komisji, co 

do planów miejscowych, planów finansowych, a więc i inwestycyjnych na 

lata następne, łącznie z kredytowaniem, obligacjami. Cały czas sprawa jest 

otwarta. Każda zmiana w budżecie powoduje zmianę w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. (…). I tutaj chyba nic więcej na ten temat dodać nie 

można.”.    

Na temat poziomu dofinansowania oraz funkcjonowania dróg w latach 

następnych odpowiedzi udzielił Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin 

Tesmer. WW. poinformował, że: „Jeżeli chodzi o tegoroczne inwestycje, to 

mamy Parnowo – Biesiekierz.   Inwestycja, która została rozpoczęta, jakby 

pierwsza na liście, dofinansowana w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych ok. 3.500.000 zł - dofinansowanie 50%. Pozostałe kwoty 

po równo, po 25% do całości inwestycji, finansowane ze strony budżetu 

Powiatu Koszalińskiego, jak i Gminy Biesiekierz. I ta sama sytuacja będzie 

dotyczyła drogi Mścice – Dobiesławiec. Dzisiaj na ten temat mówiła Pani 

Skarbnik. Połowa dofinansowania końcowo wyjdzie 900-950.000 zł po 

stronie Powiatu i gminy Będzino. To są inwestycje, które realizujemy w tym 

roku, na które otrzymaliśmy dofinansowanie.”. 

Radny Marek Paweł Gil: „Ale w tym roku były jeszcze inne drogi robione.”.  

Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer: „Kończyliśmy też drogi, 

chociażby ulica Dworcowa w Sianowie, która była odbierana. Ale to były 

inwestycje, które rozpoczęliśmy w ubiegłym roku, więc ja mówię o tym co 

zaczęliśmy w ramach tego naboru, który był w roku 2019 i dostaliśmy 

dofinansowanie na 2020 r. Oczywiście jeszcze droga w Bobolicach, Dargiń, 

ta inwestycja rozliczona czy dokończona będzie w 2021 r. Natomiast jeżeli 

popatrzymy tak całościowo, to cały czas mówimy o zrównoważonym 
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rozwoju Powiatu. I patrząc przez pryzmat nawet całej kadencji, no to mamy 

drogi w Bobolicach, Sianowie, Biesiekierzu, Będzinie, Mielnie czy  

w Polanowie. Nie rozpoczęliśmy jeszcze żadnej inwestycji w Świeszynie 

czy Manowie. Ale to tylko i wyłącznie wynika z rozmów, które cały czas 

prowadzimy z wójtami, burmistrzami. Umówieni jesteśmy na konkretne 

inwestycje w konkretnych latach. To zostało zapisane w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. Natomiast, jeżeli chodzi o to co wybieramy do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, to oczywiście to co jest potrzebne, ale 

też to co wynika z rozmów między wójtami i burmistrzami. I oczywiście 

zapewnienia finansowe. Praktycznie spotykamy się z przedstawicielami 

poszczególnych samorządów cyklicznie, raz na kwartał. Teraz w pandemii 

nie mieliśmy takich spotkań. Mam nadzieję, że niedługo one się odbędą. 

Ale też rozmawiamy, ustalamy, i to co powiedział Starosta, patrzymy też 

na finanse. Niektóre gminy od razu zadeklarowały, że do roku 2023 nie 

będzie ich stać na finansowanie niektórych inwestycji. Dlatego, jak 

chociażby droga, która jest na terenie Gmina Świeszyno, chodzi o drogę  

w Dunowie, została rozpisana na 2023 r. Z Panią Burmistrz z Mielna 

rozmawialiśmy na temat Gąsek, która też deklarowała, że wcześniej niż  

w roku 2023, nie jest w stanie współfinansować tej inwestycji. Także te 

nasze plany układają się pod to na co nas stać, ale też możliwości 

finansowe poszczególnych gmin. To jest wyznacznik tego co możemy 

zrobić. Wrócę do tego co chciałem mówić. No trochę taka niemiła 

niespodzianka nas spotkała, bo mieliśmy swoje plany, jeżeli chodzi  

o Fundusz Dróg Samorządowych. W tym roku mieliśmy aplikować o dwie 

drogi, tj. Koszalin – Skwierzynka – Kędzierzyn i droga Świemino – Warnino. 

Pan Wojewoda rozpisał konkurs, gdzie warunkiem było złożenie tylko 

jednego wniosku. Do tej pory mogliśmy aplikować o dwa wnioski. 

Zostaliśmy ograniczeni do jednego wniosku. I tu też były rozmowy z wójtem 

Andrzejem Leśniewiczem i burmistrzem Maciejem Berlickim. Wspólnie 
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doszliśmy do wniosku, że priorytetowa będzie droga Świemino – Warnino.  

Natomiast droga Koszalin – Skwierzynka – Kędzierzyn zostanie 

zrealizowana w późniejszym terminie. Gmina ma też swoje plany odnośnie 

tych miejscowości. Także to jest to co cały czas mówię, zabezpieczenie 

finansowe, ale też rozmowy z wójtami i burmistrzami. To nam pokazuje, 

które drogi chcemy realizować.”. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje, zostaną udzielone, 

zgodnie z § 55 ust. 5 Statutu Powiatu, na piśmie.  

 

29. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Marek Paweł Gil zgłosił wniosek dotyczący dopisania do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dokończenie drogi w Sarbinowie.  

WW. jednocześnie nadmienił, że zobowiązuje się do przeprowadzenia 

stosownych rozmów w Mielnie, w wyniku których może uda się 

wynegocjować środki na dokończenie tej drogi.   

Radny Ryszard Jan Sobczyński zgłosił wniosek, by zaprosić na sesję  

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Koszalinie, by 

przedstawił informację o stanie sanitarnym związanym z panującą 

pandemią na terenie Powiatu Koszalińskiego.    
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30. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

zakończył obrady słowami: „Zamykam obrady XXVI sesji Rady Powiatu  

w Koszalinie”. Na tym obrady zakończono. Obrady XXVI sesji Rady 

Powiatu w Koszalinie zakończono o godz. 13.25.     

                                                                           Przewodniczył: 

                                                          Przewodniczący Rady 

                                                               Zbigniew Tomasz Grabarek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokolant: 

Anna Maruszak 

główny specjalista 

Biuro Rady i Zarządu Powiatu 


